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Výchozí bod

parlamentní volby a volby prezidentské hodně 
exponovaly sociální sítě a zejména problém 
informačních bublin, ale jak vypadají naše feedy? 

hodně se mluví o existenci fake profilů, které mají málo 
přátel a chovají se divně, ale jaká je dynamika takových 
účtů?



Experiment

v rámci semináře o fake news, propagandě a 
informační válce jsme se rozhodli některé věci alespoň 
trochu vyzkoušet 

zejména pak jak Facebook bude likvidovat falešné 
profily, jak se jim bude dařit fungovat a růst normálně? 

jak budou vypadat facebookové zdi těch lidí?



Experiment
bylo vybráno 2x9 stran 

celkově studenti založili 18 falešných profiů ve volném 
stylu, žadné předem dané bezpečnostní pokyny tam 
nebyli 

každý profil měl za úkol simulovat preference skalního 
fanouška nějaké politické strany a dporučené skupiny k 
nim 



Ukázka preferencí
… znáte z DVTV:-)









A tak dále…
Sběr obsahu byl ve dvou vlnách v zimě a teď před 
konferenci. Tak jdeme na to…



Marcelka…
… aktivní důchodkyně, co má ráda Okamuru.







A mezi tím v jejím 
feedu…

















Zbyňka Fišerová
… na internetu nikdo neví, že jste pes.

















Karel Votruba
… aby došlo i na ODS

















Pro zajímavost…
… po velikonocích













Výsledky?

ačkoli je to tekutý písek, tak přeci jen nějaké empirické 
jsou…



Výsledky
počet přátel ani počet lidí, kteří někoho sledují není 
vůbec relevantní údaj 

Facebook nebyl schopen do teď celou řadu profilů 
zabít 

Facebookové stránky hraly měly relativně malý podíl 
na celkovém feedu 

hlavními šiřiteli jsou přátelé (což potvrzuje i zkušenost 
ze slovenského experimentu)



Výsledky

facebookové skupiny jsou podceňovaný nástroj 
komunikace 

zásadní roli hraje rámcování zpráv, nikoli zprávy 
samotné 

information bubbles jsou spíše hodnotové bubliny



Děkuju za pozornost
@josefslerka


